
СКРАЋЕНИЦЕ
трећи разред



У СРПСКОМ ЈЕЗИКУ ПОСТОЈЕ ДВЕ ВРСТЕ 
СКРАЋЕНИЦА

❖Скраћенице које настају скраћивањем речи, у читању 
се изговарају потпуно , као да нису скраћене.

а) скраћенице код којих се скраћивање означава тачком:

     бр. – број               ж. р. – женски род       

     уч. – ученик          о. г. – ове године

     стр. – страна         и сл. – и слично



б) скраћенице  за мере, величине, новчане 
    јединице које   се пишу  без  тачке:
     m – метар                        EUR - евро
     cm – центиметар           USD – амерички долар
     l –  литар                         CZK – чешка круна
     t -  тона

Пошто су то међународне скраћенице пишу 
се латиницом.



ц) такође  без  тачке се пишу на крају или цртице 
     између  ( сваку од ових речи смо приликом 
     скраћивања и почели  и завршили )

     др – ДоктоР                        мр – МагистаР
     гђа – ГоспођА                     гдин - ГоспоДИН
    



СКРАЋЕНИЦЕ КОЈЕ СУ НАСТАЛЕ ОД ПРВОГ СЛОВА 
ИЛИ СЛОГА СВАКЕ РЕЧИ У ВИШЕСЛОЖНИМ 

ИЗРАЗИМА

❖Пишу се без тачке, а читају се као да су сви   

делови речи  написани:

     ВПШ – Виша пословна школа

     УН – Уједињене нације

     ПТТ – Пошта, телефон, телеграф  



б) неке постају  речи па се читају  као  
    скраћенице  и мењају се по падежима:

     Била сам у САД-у. 

     Из  САД-а сам донела лепе књиге.


